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Aan de Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties
Mevrouw drs. K.H. Ollongren
Postbus 20011
2500 EA Den Haag

Maastricht, 4 juni 2018

Onderwerp: schriftelijke consultatie Wet versterking decentrale rekenkamers

Uwe excellentie,

Als oud-gemeenteraadslid in Kerkrade en momenteel lid van Provinciale Staten van Limburg heb ik 
met bovengemiddelde belangstelling de consultatie inzake de Wet versterking decentrale 
rekenkamers voorbij zien komen en tot mij genomen. In mijn periode als raadslid ben ik zelf 3,5 
jaar voorzitter van de gemeentelijke rekenkamercommissie geweest. Eindelijk wordt er iets in de 
goede richting gedaan om een controlerende waarborg op het functioneren van gemeente- en 
provinciebesturen te creëren. 

Het wetsvoorstel ziet er formeel goed uit. Als suggestie geef ik in overweging om bij artikel 81f, 
eerste lid onder k Gemeentewet en bij artikel 79f, eerste lid onder g Provinciewet nog de 
vermelding te maken dat dit 'behoudens het gestelde in artikel 81b, tweede lid' of 'behoudens het 
gesteld in artikel 79b, tweede lid'. Immers mogen leden van de gemeenteraad dan wel provinciale 
staten geen lid zijn, ze mogen wel adviseur zijn.

Dan van papier naar praktijk. Immers dienen de gemeenteraden en provinciale staten deze wet uit 
te voeren. Echter houdt hier niemand toezicht op en zijn er ook geen sancties bij het niet of 
onvoldoende naleven van deze wet. Dat is ook veelal de oorzaak dat rekenkameronderzoek in 
dusdanig veel gemeenten niet hoog op de agenda staat. Naar mijn idee verandert ook deze wet 
daar helemaal niets aan. 

Er zijn een aantal zaken relevant. Wordt een rekenkamer überhaupt ingesteld? Zijn er bekwame 
leden benoemd? Is er afdoende financieel budget om onafhankelijk te kunnen werken? Wordt er 
voldoende meegewerkt vanuit de te onderzoeken organisaties/instellingen? En wat wordt er met 
de onderzoeken van de rekenkamer gedaan?
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Hier liggen immers de echte oorzaken waarom nu Gemeentewet dan wel Provinciewet niet of 
onvoldoende worden nageleefd. De intentie van deze wet is wel goed, maar blijft op deze manier 
pure ‘window dressing’.

Mijn suggestie is om direct te kijken of er een toezichtmodel kan worden ontwikkeld op naleving 
van rekenkameronderzoek op decentraal niveau. Provincies doen dit bijvoorbeeld al bij 
gemeenten voor de medebewindstaken of de financiële huishouding en het Rijk doet dit weer bij 
provincies. Dat zou naar mijn idee nu ook direct geregeld moeten worden. Anders blijft de wet 
leuk op papier, maar kan de praktijk het gewoon aan de laars lappen.

Dan nog een enorme lacune in deze wet: de waterschappen. Waarom worden deze decentrale 
overheden nu niet in één keer meegenomen om daar ook rekenkameronderzoek af te dwingen? 
Het lijkt mij zeer onverstandig deze bestuurslaag niet mee te nemen hierbij. Ook daar moet 
onafhankelijke controle zijn op de rechtmatigheid, doeltreffendheid en doelmatigheid hetgeen er 
gebeurt.

Tot zover mijn inbreng. Rest mij nog enkel u succes te wensen met dit wetstraject.

Met vriendelijke groet,

Andy Rossel
Fractievoorzitter 
Provinciale Staten van Limburg
+31-(0)6-53199121


